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Hvala, predsednik vlade Janša.  

Zunanji minister Logar, predsednik Pahor in ostali slovenski voditelji, zahvaljujem 
se vam, da ste omogočili ta obisk in za prijazno gostoljubje, ki ste ga izkazali meni 
in mojim sodelavcem. Hvaležen sem za trud, ki ste ga vložili v izvedbo obiska. Vem, 
da je to v tem času koronavirusa še posebej težko. Veliko dela ste vložili, za kar se 
zahvaljujem. To je pomembno srečanje. 

Ko sem predsedniku Trumpu povedal, da se odpravljam v Slovenijo, se je razveselil. 
Še posebej je bila tega vesela ga. Trump. Seveda pozna vašo čudovito deželo, saj se 
je tukaj rodila, tukaj je odraščala. Pošilja lepe pozdrave. Ko se vrnem v Washington, 
ji bom povedal o tem uspešnem obisku.  

*** 

Danes smo imeli celo vrsto pomembnih razgovorov o različnih temah. Predsednik 
vlade jih je že omenil. Ti so odraz našega okrepljenega prijateljstva in strateškega 
partnerstva med našima državama.  

Naše partnerstvo je sedaj verjetno pomembnejše kot kadarkoli prej. Razlika med 
svobodnimi in nesvobodnimi družbami ni bila nikoli jasnejša in svobodni narodi 
morajo sodelovati, da se zoperstavijo avtoritarnim grožnjam. Slovenija dosledno 
podpira sankcije EU proti Rusiji, ker je zaskrbljena zaradi njenega škodljivega 
delovanja proti Ukrajini. Vendar pa se soočamo še z mnogimi drugimi grožnjami.  

Glavna med temi grožnjami je odločenost Kitajske komunistične partije, da nadzira 
ljudi, informacije in naša gospodarstva. Kot ste lahko videli, sem z zunanjim 
ministrom podpisal skupno deklaracijo, ki izključuje nezanesljive ponudnike iz 5G 
omrežij. To bo v dobrobit vašim državljanom in vsem nam, ki delimo informacije 
prek kompleksnih omrežij.  



Voditelji v Evropi in po vsem svetu vse bolj sprejemajo suverene odločitve za zaščito 
zasebnosti in osebnih svoboščin svojih državljanov. Najsibo to v Belorusiji, Libanonu 
ali Hong Kongu, ljudje samo želijo živeti v svobodi.  

Vem, da je Slovenija ponosna na svojo vodilno vlogo v znanosti in tehnologiji – s 
tem, ko je postala “čista država” glede 5G, pa ta položaj še krepi. Tok se obrača 
proti Kitajski komunistični partiji in njenim težnjam po omejitvi svobode za vse nas.  

*** 

Pogovori so tekli tudi o povečanju trgovinskih in investicijskih vezi in o priložnostih 
za vlaganja, tako da bodo lahko naša gospodarstva okrevala  močneje in hitreje po 
tej strašni pandemiji, ki izvira iz Wuhana na Kitajskem.  

Cenimo tudi, da Slovenija trdno podpira Pobudo treh morij in da je lani gostila ta 
uspešen vrh. Februarja letos sem napovedal, da se bodo ZDA zavezale nameniti do 
ene milijarde dolarjev za trajne in transparentne digitalne, energetske in 
infrastrukturne projekte, vezane na Pobudo treh morij. Z veseljem pomagamo 
financirati to pomembno partnerstvo. Kolikor razumemo, je Slovenija v procesu 
odločanja. Pozivamo k hitri zavezi. 
 
Prav tako čestitam Sloveniji, da je vzpostavila mehanizem spremljanja investicij za 
zaščito svojih državljanov in za podporo pobudi ‘Blue Dot Network', ki postavlja zelo 
visoke standarde, ki zagotavljajo smiselnost infrastrukturnih investicij in varnost za 
vaše državljane.  

Glede gospodarskih vezi smo govorili o ogromnem potencialu jedrske energije 
prihodnje generacije za zagotavljanje čiste, zanesljive, diverzificirane energije, ki bo 
pomagala zagotoviti politično neodvisnost in gospodarsko blaginjo Sloveniji in 
celotni regiji. Čez nekaj minut se tukaj veselim tudi plodnih pogovorov z vodilnimi 
predstavniki slovenskih energetskih podjetij, da se seznanim z njihovim 
managerskim pogledom.  

*** 

Sloveniji se želim zahvaliti tudi za njeno izjemno vodilno vlogo v Evropi:  

Sprejeli ste zgledno odločitev, da povečate obrambne izdatke za skoraj eno 
milijardo dolarjev, kar priča o naraščajoči zavezanosti vaše države zvezi NATO in 
našim skupnim prizadevanjem.    



Že dolgo se pozitivno zavzemate tudi za integracijo držav Balkana v zahodne 
institucije. To je za ZDA zelo pomembno in to cenimo.  

Prepričan sem tudi, da bo Slovenija še naprej odražala demokratične vrednote, ko 
bo prihodnje leto prevzela predsedovanje EU. Zelo se veselimo sodelovanja z vami 
v tej novi in pomembni vlogi za vašo državo.  

Hvala še enkrat, predsednik vlade.  

 


